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Nr. 6388/2023 
 

 

PROCES- VERBAL 
încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, convocată de 

îndată,  a Consiliului Judeţean Cluj din data de 15 februarie 2023 

 

 
Dl. Vákár István Valentin:   

Bună ziua. 
În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 

Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020, republicată, privind aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, prin Dispoziţia nr. 39 din 
15 februarie 2023  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă extraordinară 
pentru astăzi, data de 15 februarie 2023, ora 1600. Convocarea consilierilor 
judeţeni s-a făcut de îndată, în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectul de hotărâre a fost postat pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, a 
fost afişat la sediul acestuia şi a fost transmis electronic tuturor consilierilor 
judeţeni. Anunţul cu privire la desfășurarea acestei ședințe publice a fost afişat 
la sediu, postat pe site-ul propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe extraordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
vor desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, 
începând cu ora 1600.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

 Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 37. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 
Dl. Lucian Cordiș:  

Domnule vicepreședinte! 
Dl. Vákár István Valentin:   

Da, vă rog!  
Dl. Lucian Cordiș:  

Nu m-am putut înregistra, vă rog să luați act că sunt prezent.  
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Dl. Vákár István Valentin:   
Ok! 

Dl. Marinel Andro:  
 Domnule vicepreședinte, sunt prezent și eu!  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Și domnul Andro Marinel, vă rog. În acest caz avem 26 de participanți la 
ședință.  

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat faptul că din 
totalul celor 37 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, 
sunt prezenţi 26 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  

După cum știți avem un singur punct pe ordinea de zi, pe care l-ați 
primit electronic. Este vorba de hotărârea prin care și Consiliul Județean va 
participa în acest consorțiu de învățământ dual, împreună cu universitățile 
clujene, prin urmare voi supune la vot proiectul ordinii de zi.  
D-na Laura Chiorean: 
 Domnule vicepreședinte, dacă îmi permiteți.  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Da, vă rog! 
D-na Laura Chiorean: 
 Am intrat în ședință pentru a asigura cvorumul ședinței extraordiare.  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Sărut mâna, mulțumim. 
D-na Laura Chiorean: 
 Dar nu voi participa la dezbateri și vot, dar fiind faptul că Universitatea 
Tehnică e parte  a consorțiului iar soțul meu este profesor universitar în cadrul 
Universității. Mulțumesc! Deci, vă rog să consemnați că nu particip la dezbateri 
și vot, mulțumesc!  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Bine, am înțeles, mulțumim.  
 Dacă mai este cineva care dorește să se exprime, dar acum ziceam că 
votăm proiectul ordinii de zi.  
Dl. Cătălin Sălăgean:  
 Bună ziua! Voiam doar să mă asigur că am fost înregistrat, am intrat 
puțin mai târziu.  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Sunteți înregistrat, domnule coleg.  
Dl. Cătălin Sălăgean:  
 Mulțumesc!  
Dl. Vákár István Valentin:   
 Atunci, vă rog frumos să votăm proiectul ordinii de zi.  
 

* 
 

 În acest moment absentează dl. Tișe Alin, dl. Mînzat Marius- Dorel, dl. 
Arion Hadrian Virgil, dl. Chirteș Horea Dorin, dl. Cuibus Valentin- Claudiu, dl. 
Felezeu Călin Valentin, d-na Hodorogea Anca-Cristina, d-na Marc Marinela, d-
na Muscă Elena, dl. Pintea Sorin Vasile, d-na Stănilă Laura. 

* 
Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 

* 
Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 

de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
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specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi.  Vă rog să pregătiţi 

votul electronic.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 25 de voturi „pentru” și 1 
membru nu a votat, astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat. Astfel, ordinea de zi 
cuprinde un punct, după cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Județului Cluj, în 
calitate de partener, la constituirea Consorțiului de învățământ Dual 
Clujean” 

Inițiator – Vákár István Valentin – vicepreședinte 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză,  espective aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
D-na Laura Elena Chiorean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 1. 
Vákár István Valentin:   

Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 

ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 
* 

 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 1 avem o abținere, a doamnei Laura Elena Chiorean. 
 
* 

Dacă legat de ordinea de zi sunt intervenții? 
Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem ordinea de zi, astfel: 

 
1. Punem în discuţie Proiect de hotărâre privind aprobarea participării 

Județului Cluj, în calitate de partener, la constituirea Consorțiului de 
învățământ Dual Clujean”, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
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 Rog Comisia de specialitate nr. 6 să prezinte avizul. 

 
Dl. Balla Francisc: 
 Comisia nr. 6 acordă aviz favorabil. 
Vákár István Valentin:   

Dacă sunt discuții, întrebări. 
Pe scurt, învățământul Dual știți exact ce înseamnă, știți că este cea mai 

importantă verigă de ancorare a învățământului în economie.  Pentru mine, să 
putem face ceva pași concreți în această direcție, este un vis de undeva...de 
vreo 15 ani, am început să discutăm cu Emerson aceste probleme și pe vremea 
aceea cu domnul Cuibus, încercam să legăm ceva prin Inspectoratul Școlar, se 
pare că acuma și PNRR-ul și Guvernul Central sau fondurile europene ne vor 
ajuta în această direcție, prin urmare am considerat că este nevoie să facem 
parte și noi, județul Cluj din acest concern. Am și fost invitați de către USAMV, 
care este liderul acestui Consorțiu, deoarece urgența impune să dăm acest 
aviz, să fim parteneri. Urgența este dispusă de către perioada de depunere a 
aplicațiilor pe PNRR și înaintea aplicației, mai trebuie să aibă dumnealor 
consorțiul și avizul Ministerului Învățământului.  

De aceea, vă mulțumesc încă o dată că v-ați făcut timp și dacă sunt 
discuții, întrebări, ceea ce știu vă răspund ceea ce nu îmi notez și voi încerca să 
vă răspund în direct altă dată. 
Dna. Adela Dehenes: 

Adela Dehenes sunt, dacă îmi permiteți,  domnule vicepreședinte. 
Dl. Vákár István: 

Vă rog. 
Dna. Adela Dehenes: 

Noi grupul USR salutăm înființarea acestui Consorțiu și aderarea 
Consiliului Județean la Consorțiul Regional pentru învățământul Dual. 

Ne bucurăm să spunem că, consilierii USR din Cluj Napoca și Florești, 
cele două entități care vor forma acest Consorțiu au susținut și ei acest 
amendament și iată astăzi a ajuns la vot și în cele două localități. 

A venit totul foarte din scurt, eu totuși mă gândesc dacă ați avut și 
dumneavoastră timp să reflectați, care va fi rolul Consiliului Județean în acest 
Consorțiu.  
Dl. Vákár István: 

Deocamdată, ceea ce știu să vă răspund este că avem un rol de 
catalizator a instituțiilor deoarece noi, cu școlile pe care le avem în subordine, 
fiind școli pentru copii cu nevoi speciale nu putem fi în învățământul Dual, dar 
fiind parte în acest Consorțiu, sigur vom găsi metode de reconversie e unora 
din copiii care rezultă din aceste instituții care le avem în subordine sau tinerii. 

Când veți avea timp să citiți toată povestea din spatele acestui Consorțiu, 
unde se vorbește de implicarea studenților, de implicarea mai multor nivele 
nu doar nivelul copiilor și eu cred că vom putea și prin acest proiect să 
introducem în viața de zi cu zi, probabil copii cu handicap mai mic care rezultă 
din școlile noastre sau din instituțiile pe care le avem în subordine. 

Nu acesta este scopul, învățământul Dual nu acesta este scopul, dar mă 
gândesc, ca instituție și dacă avem posibilitatea de a poarticipa în astfel de 
consorțiu trebuie să fim acolo și trebuie neapărat să sprijinim tot ceea ce este 
învățământ de aceea facem parte și din Clusterul de Educație și din toate 
celelalte structuri care se referă la educație.  
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Suntem datori ca, administrație publică, să sprijinim absolut orice pas în 
direcția educării și a creșterii nivelului de pregătire. 

Când vorbim de învățământul Dual și de folosirea învățământului în 
economie cred că nu mai trebuie să avem dubii că este nevoie de acest lucru 
deoarece din păcate știm că avem inclusiv copii tineri care termină două 
facultăți și poate îi găsim pe la casa de marcat din Cora, sau îi găsim pe la taxi 
sau altundeva, dacă învățământul pornește de la nivelul liceal sau gimnazial, 
învățământul pornește din Dual sunt convins că economia poate absorbi mai 
bine acești tineri și probabil pe  termen lung vom avea o scădere a hemoragiei 
de creire care oricum, din păcate, Europa de Est o are. 
Dna. Adela Dehenes: 

Dacă îmi permiteți să mai punctez un aspect, eu am pierdut puțin 
legătura, mă auziți? 
Dl. Vákár István: 

Sigur că vă auzim. 
Dna. Adela Dehenes: 

Având în vedere situația elevilor din mediul rural și nu mă refer aici 
numai la elevii din școlile speciale, ci în general la rata de abandon școlar din 
rural nu știu dacă este potrivit în acest context dar cred că este o oportunitate 
să considerăm la nivelul Consiliului Județean să facilităm transportul elevilor 
din rural la aceste școli care oferă învățământul Dual. 

Este una dintre marile probleme care încă nu este tranșată la nivel 
național dar dacă tot s-a ivit această oportunitate și discutăm acum despre 
asta am vrut să aduc în discuție acest subiect. Mulțumesc. 
Dl. Vákár István: 

Da, de ce nu, ideea este foarte bună, probabil dacă se găsesc în lista 
cheltuielilor eligibile și măcar coplata unor forme de transport, de ce nu! 
  Dacă altcineva mai dorește? 
Dl. Alexandru Cordoș: 

Alexandru Cordoș sunt domnule vicepreședinte. 
Dl. Vákár István: 

Da, vă rog frumos. 
Dl. Alexandru Cordoș: 

Bună ziua, distinși colegi, în numele grupului PSD salut și eu acest 
parteneriat. 

E o întreagă dezbatere pe legile educației, după cum știți cu toții și cu 
siguranță, ce va rezulta, sper să fie cât mai benefic de aceea orice parteneriat, 
un astfel de consorțiu cu siguranță că va veni în sprijinul, pe de o parte, a 
elevilor, a studenților, pe de altă parte a celor interesați din perspectiva 
integrării pe piața muncii, a societăților și sunt convins că și noi, în calitate de 
consilieri județeni, Consiliul Județean prin acest parteneriat va avea ocazia să 
își spună punctul de vedere unde se vor regăsi și problemele pe care și colega 
noastră le-a ridicat.  

Aș vrea să vă propun, poate este ușor prematur, să avem în vedere o 
dezbatere la momentul oportun în fața Consiliului Județean, a celor care vor 
reprezenta să spunem așa și vor coordona acest consorțiu unde să avem 
posibilitatea să ne spunem puncte de vedere cu privire la toate ce implică un 
astfel de subiect. 

Vă mulțumesc. 
Dl. Vákár István: 

Vă mulțumesc și eu. 
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Dl. Balla Francisc: 
Bună ziua, nu pot decât să mă raliez la ce au spus colegii, sunt total de 

acord, cred că noi grupul UDMR am susținut aceste dezbateri și aceste idei 
încă de la început. 

Eu ca și civil, adică nu ca și consilier județean mă ocup de educație și văd 
destul de bine cam tot județul, dualul acesta este un bun început deoarece 
aici putem integra prima dată creierele în dualul care este dual și va fi absorbit 
de piața muncii foarte rapid. 

Următorul pas ar trebui să fie cel în care coborâm la nivel de liceu, școală 
profesională iar mai încolo să vedem care sunt problemele reale ale ruralului în 
educația elementară pentru că și acolo avem probleme mari. Acolo județul va 
trebui să găsească niște  abordări care sunt micro regionale, pe fiecare 
regiune, și fiecare regiune este puțin altfel. Salut ideea cu care s-a avansat 
acuma și sper că aceasta să fie începutul unei dezbateri referitoare la educație 
pentru tot județul Cluj. 
Dl. Vákár István: 

Da, vă mulțumesc și cred că dumneavoastră aveți și pârghia de a 
continua dezbaterea în comisia de cultură și învățământ, acolo sunt 
reprezentate toate formațiunile politice și evident că suntem și noi obligați, 
toată lumea să luăm act de ceea ce se dezbate. 

Eu, cât mi se va permite, cât voi avea informație din cadrul acestui 
consorțiu, cred că este cel mai important forum la care pot să prezint Consiliul 
Județean și implicit comisia de învățământ și cultură. 

Dacă mai dorește cineva să spună ceva? 
Dacă nu, am promis că voi fi foarte scurt. 
Vă mulțumesc încă o dată pentru participarea și pentru asigurarea 

cvorumului. 
Dacă nu mai sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 24 de voturi „pentru” și doi 
membri nu au votat, astfel Consiliul Judeţean adoptă Proiectul de hotărâre 
privind aprobarea participării Județului Cluj, în calitate de partener, la 
constituirea Consorțiului de învățământ Dual Clujean”, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 34 

 
* 

*         * 
 

Mulțumesc pentru acest vot favorabil pentru hotărâre, mergem mai 
departe, depunem împreună aderarea noastră la acest consorțiu și să sperăm 
că și aplicația va fi câștigătoare, se va face și finanțarea consorțiului din PNRR. 

Vă mulțumesc foarte frumos! 
* 

Având în vedere faptul că a fost epuizat punctul înscris în ordinea de zi, 
constat că lucrările prezentei şedinţe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 
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În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparenţa în 
administraţia publică nr. 52/2003, cu modificările şi completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afişat la sediul 
Consiliului Judeţean Cluj şi publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
          
 
 

      PREŞEDINTE,                                   SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI, 
         ALIN TIŞE                                                         SIMONA GACI 


